
DAVORKA MOSLAVAC FORJAN:  

- Dobro jutro svima!  

Danas imam pitanje za gradonačelnika vezano uz molitve na Trgu bana Jelačića koje se 

svake prve subote događaju, dakle, a mole se za čednost žena i autoritet muškaraca.  

Dakle za one koji nisu tamo bili ili nisu vidjeli na televiziji to vam je ograđeni prostor, 

dakle fizički ograđeni prostor u kojem se skupljaju molitelji  i u kojem ne dozvoljavaju 

prisutnost nikog drugoga a poglavito ne žene. Dakle žene se tjera iz tog prostora. To se sve 

događa na glavnom gradskom trgu glavnog grada države koja je članica Europske unije i koja 

je sretna, bogata i prosperitetna kako tvrdi naš premijer A.P.  

Pred očima brojnih turista, mislim ja sam tamo svake subote i tamo se ujutro skupi puno turista, 

oni to gledaju i puno njih ne može vjerovat šta se događa.  

Dakle moje pitanje je sljedeće, za gospodina Gradonačelnika. Gospodine 

Gradonačelniče što ćete poduzeti, što ćete poduzeti po tom pitanju, na koji način ćete reagirati 

na evidentno kršenje osnovnog ljudskog prava na slobodu kretanja, s tim da se kažem to 

poglavito, poglavito se odnosi na žene?  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Odgovor će dati Gradonačelnik. Izvolite.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Znači radi se…. Mogu se složiti s vašim svim kvalifikacijama vezano za, za te 

molitvene skupove svake prve subote u mjesecu i šta to znači za, kakve su to poruke iz 

perspektive ravnopravnosti žena jer je rodna ravnopravnost isto tako jedna od ustavnih 

vrednota.  

Ono što treba znat jest da Grad Zagreb ne izdaje dozvole ni za jednu tu situaciju. Znači 

nikada mi ne izdajemo dozvolu niti dajemo suglasnost za te skupove koji se dešavaju na trgu 

jer ono što je u nadležnosti Grada Zagreba je dozvola za postavljanje bine ili bilo čega na javnu 

površinu. Međutim ovo što, ako tamo postoje bilo kakvi elementi koji postavljeni na javnu 

površinu oni nemaju Grada Zagreba i onda su moguće povezani sa sigurnosti odnosno onome 

što propisuje policija. Jer policija odnosno Ministarstvo unutarnjih poslova daje, kao što znate 

nije u nadležnosti Grada Zagreba, daje dozvole za javna okupljanja.  

Ovo je javno okupljanje koje mislim da je, da nije podržano niti od vrha zapravo 

Katoličke crkve međutim Grad Zagreb ni na koji način nema nadležnost da li će policija dati 

dozvolu za to javno okupljanje nego ponovit ću još jednom mi dajemo isključivo suglasnosti 

odnosno dozvole za postavljanje bine, razglasa i takvih stvari a za to nismo izdali nikad u ovom 

slučaju dozvolu.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Zatražila je zastupnica Moslavac Forjan dodatno objašnjenje. Izvolite zastupnice.  

 

DAVORKA MOSLAVAC FORJAN:  

- Dakle Gradonačelniče meni je jasno da Grad nije u ingerenciji ovog događaja međutim 

vi imate vidljivost, vi imate moć. Dakle ja apeliram na vas i molim vas i očekujem od vas na 

neki način kao žena i kao građanka grada Zagreba da na neki način apelirate, ne znam, 

razgovarajte s MUP-om, objavite nekakvu javnu objavu, dakle na neki način iskomunicirajte 

da to nije u redu jer to zbilja nije u redu. Jer ćemo se na ovaj način, dakle što je sljedeće, hoćemo 

se u Poljsku na kraju pretvorit? Dakle iskoristite molim vas svoju moć da to probate uredit 

koliko god možete.  



 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala.  

Želi li Gradonačelnik dodatno objasniti odgovor? Želi. Izvolite.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Mislim ja sam već u više javnih nastupa rekao da to nije u redu i smatram da, kao 

gradonačelnik Zagreba da se to ne bi trebalo tamo događat na način na koji se događa. Međutim 

opet ću ponovit to nije u nadležnosti Grada Zagreba, jest Ministarstva unutarnjih poslova. Mogu 

još jednom, a nije da nismo razgovarali na tu temu iz Ureda gradonačelnika prema Policijskoj 

upravi zagrebačkoj, možemo još jednom pričat o tome. I svaki puta ukoliko se nešto postavlja 

na javnu površinu ono što mi možemo i što je u našoj nadležnosti je putem komunalnih redara 

to sankcionirat. A što se tiče samog okupljanja to moramo s policijom međutim policija je ta 

koja daje dozvolu. Al' ja ću napravit sve što mogu da još jednom s njima razgovaram o tome i 

da još jednom i javno kažem da smatram da to što se tamo događa itekako nije u redu. I to nije 

samo moje mišljenje nego ću reć i mnogih vjernika pa čak bi rekao i mnogih u Zagrebačkoj 

nadbiskupiji.  

 
 


